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Wij stellen u voor kennis te nemen van: 

De antwoorden op de Artikel 45-vragen van de PvdA met het onderwerp “Vragen over de huidige en 

toekomstige rol van biomassa in Zwolle”. 
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Toelichting op het voorstel 

 

Op 7 mei 2019 zijn door de heer Mart Oude Egbrink van de PvdA vragen gesteld op grond van Artikel 

45 in verband met het onderwerp "Vragen over de huidige en toekomstige rol van biomassa in Zwolle". 

Hieronder zijn de vragen integraal overgenomen, gevolgd door een antwoord. De centrale lijn is dat  

het college eerst de resultaten van het onderzoek zal afwachten, de huidige vastgestelde strategie zal 

toetsen aan deze resultaten en waar nodig de strategie zal bijstellen. 

1. Wat zijn volgens het college de voor- en nadelen van diverse typen biomassa? 

Het kabinet is ervan overtuigd dat de inzet van biomassa nu en richting 2030 en 2050 noodzakelijk is 

voor de verduurzaming van onze economie en het realiseren van de klimaatopgave. Biomassa wordt in 

alle klimaatsectoren1 gebruikt als energiebron. In de landbouw is biomassa belangrijk voor de 

bodemvruchtbaarheid en de koolstofvoorraad in de bodem. Op termijn zal biomassa daarnaast ook in 

toenemende mate als materiaal en grondstof2 kunnen gaan dienen. Een zo optimaal en zo efficiënt 

mogelijk gebruik van de beschikbare hoeveelheid biomassa is gewenst om zoveel mogelijk 

klimaatwinst te boeken en de economische waarde van biomassa te vergroten. Aan de sectortafels van 

het Klimaatakkoord is vooralsnog vooral gesproken over de inzet van biomassa ter vervanging van 

fossiele brandstoffen met als doel CO2 emissies terug te dringen. Uitgangspunt is dat alleen duurzame 

biomassa werkelijk bijdraagt aan verduurzaming van de economie en dat duurzame biomassa op 

mondiaal niveau op termijn schaars zal zijn. 

 
Eén van de onderdelen van de op te stellen Warmtegids is de bronnenstrategie. In de bronnenstrategie 
zal een overzicht gegeven worden welke bronnen in Zwolle beschikbaar zijn om duurzaam warmte op 
te wekken. Biomassa is één van deze bronnen en is zeer divers. Het begrip voor- en nadelen is daarbij 
zeer breed. Om toepassing van de verschillende vormen van biomassa goed te reguleren is er een 
landelijke normering waarin de duurzaamheid van biomassa wordt beoordeeld: de NTA 8080. Door ook 
in Zwolle deze norm als uitgangspunt te hanteren scheppen wij een duidelijk kader waarbinnen 
biomassa toepasbaar is.Zie het collegebesluit van 26 maart 2019 “Intentie biomassa als transitiebron” 

                                                      
1 Elektriciteit, Gebouwde omgeving, Industrie, Landbouw en landgebruik, Mobiliteit 
2 Mogelijke toepassingen van biomassa 

 Industrie: In de industrie is duurzame biomassa op de lange termijn een oplossing als vervanger van grondstoffen die 
we nu uit aardolie en aardgas maken, zoals voor plastics. 

 Mobiliteit: Biomassa kan een tijdelijke optie zijn als biobrandstof voor zwaar wegtransport, lucht- en scheepvaart. Dan 
is het een tussenoplossing in de overschakeling naar elektrische aandrijving of aandrijving met groene waterstof. 

 Gebouwde omgeving: In de gebouwde omgeving kan biomassa ingezet worden als bouwmateriaal, bijvoorbeeld hout 
voor constructie of vezels voor isolatie. Ook kan biogas het aardgas vervangen bij de verwarming van gebouwen. 

 Energie-opwekking: Hout en ander materiaal kunnen steenkool vergangen bij het opwekken van stroom. De industrie 
kan biomassa gebruiken als brandstof voor productieprocessen die veel energie vragen, zoals de productie van glas 

en staal. Daarvoor wordt nu meestal aardgas gebruikt. 

Biomassa is plantaardig en dierlijk materiaal dat 

gebruikt kan worden als brandstof of grondstof. Dat kan 

bijvoorbeeld hout zijn, snoeiafval, afval uit de 

voedingsindustrie, dierlijke mest of olie uit zaden. In het 

Klimaatakkoord zijn er veel toepassingen denkbaar met 

biomassa. (www.klimaatakkoord.nl) 

file://///test.intern/Data/GezamenlijkY/Gemeente/Div/Handleidingen_WO/formats%20college-raad/html/informatienota%20voor%20college%20en%20raad%20handleiding.htm
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2. Hoe beoordeelt het college het gebruik van (diverse typen) biomassa in het licht van 

enerzijds daadwerkelijke klimaatwinst (welke zijn wel en welke zijn niet duurzaam) en anderzijds 

de luchtkwaliteit? 

Het college beoordeelt het toepassen van biomassa op basis van de NTA 8080.  

Voor de luchtkwaliteit en overige (hinder)aspecten geldt dat voldaan moet worden aan de eisen op 

basis van de Wet milieubeheer. Over het algemeen geldt dat dergelijke installaties vallen onder het 

Activiteitenbesluit. Daarin is vrij nauwkeurig omschreven aan welke eisen installaties moeten voldoen, 

zodat aantasting van de luchtkwaliteit binnen de (landelijk) gewenste normen blijft. Deze eisen 

omvatten ook een verplichte externe toets op de staat van onderhoud van de installatie. 

3. Wat zijn de kosten van biomassa per eenheid energie ten opzichte van andere duurzame 

energiebronnen die we in Zwolle (gaan) gebruiken? 

Voor een goed financieel vergelijk van de diverse vormen van biomassa dient niet alleen gekeken te 

worden naar de inkoop van biomassa per eenheid te leveren energie, maar ook naar de kwaliteit van 

de warmte die hiermee geleverd kan worden in relatie met de gevraagde en gewenste kwaliteit van 

warmte. De gemeente is regisseur voor het opstellen van de Transitievisie Warmte (Warmtegids) en de 

bijbehorende warmteplannen (uitvoeringsplannen). In dit traject dienen we ons vooral te richten op het 

stellen van de kaders voor het haalbaar en betaalbaar krijgen van de energietransitie en kaders voor 

de prestaties van duurzaamheid.  

De subsidieregeling Stimulering Duurzame Energieproductie (SDE) wordt door het ministerie van 

Economische Zaken gebruikt om de productie van hernieuwbare energie in Nederland te stimuleren. 

Deze regeling is sinds 2008 jaarlijks opengesteld door het ministerie en kent een gefaseerde 

openstelling, waarbij de goedkoopste technologieën als eerste in aanmerking komen voor subsidie. De 

SDE+-regeling vergoedt het verschil tussen het basisbedrag (de productiekosten van hernieuwbare 

elektriciteit, hernieuwbare warmte en hernieuwbaar gas) enerzijds en het correctiebedrag (de 

marktprijs van hernieuwbare elektriciteit, hernieuwbare warmte of hernieuwbaar gas) anderzijds. Per 

technologie wordt tevens een basis(ener-gie)prijs vastgesteld, die de ondergrens voor het 

correctiebedrag vormt. Voor informatie over de basisprijzen verwijzen wij u graag naar de betreffende 

rapportages3 van het ministerie van Economische Zaken en Klimaat (EZK)  

4. In welke mate wordt er in Zwolle al gebruik gemaakt van lokale biomassa(centrales)? 

Er zijn drie warmtenetten die met biomassa (verbranding houtchips) worden gevoed in Zwolle: 

- Breecamp (Unica) 

- De Vrolijkheid (BeGreen) 

- Muziekbuurt in Holtenbroek (Cogas) 

 

Op twee locaties wordt biomassa vergist: 

- RWZI (slibgisting) 

- ROVA (groen gas uit GFT-grondstof) 

                                                      
3 https://www.pbl.nl/sites/default/files/cms/publicaties/pbl-2018-eindadvies-basisbedragen-SDE-plus-
2019_3342.pdf 



5 

 

 

 

 

  

Datum 4 juni 2019 

 

 

4/5 

 

 

voorstel 

5. Op welke manier wordt bij deze bestaande situaties ook gemonitord wat de effecten zijn qua 

uitstoot? 

Installatie én het onderhoud aan de installaties moet voldoen aan eisen uit het Activiteitenbesluit. 

Uitgangspunt is dat een installatie die daaraan voldoet geen onaanvaardbare uitstoot veroorzaakt en 

voldoet aan de voorschriften zoals deze bij de vergunningverlening gelden. Voor installaties geldt de 

verplichting om elke twee jaar door een externe partij technisch gekeurd te worden. 

6. In hoeverre blijkt uit deze monitoring dat er sprake is van luchtvervuiling of andere nadelige 

gevolgen? 

De omgevingsdienst heeft reguliere (vijf-jaarlijkse) controles en controleer naar aanleiding van 

klachten. De genoemde installaties voldoen aan de gestelde eisen. 

7. Welke voornemens en plannen heeft het college ten aanzien van het gebruik van biomassa in 

en/of ten behoeve van Zwolle? 

De Warmtegids kent als onderdeel de bronnenstrategie. Daarin zal nader ingegaan worden op 

toepassing van onder meer biomassa als duurzame bron. Bij het opstellen van de bronnenstrategie zal 

met het onderzoek van PBL en SER rekening houden worden (zie vraag 10.) 

a. Op welke termijn zou dit zijn? 

De Warmtegids wordt eind 2019 aan de raad gepresenteerd. Door de complexiteit van het onderwerp 

en de te betrachten zorgvuldigheid zullen een aantal onderdelen daarna nog verder uitgewerkt moeten 

worden. De bronnenstrategie is één van deze onderdelen en zal eind 2020 aan de raad worden 

voorgelegd. 

b. Wat voor een type biomassa zou in deze plannen gebruikt worden? 

Het toe te passen type biomassa is afhankelijk van het  onderzoek van PBL en SER en zal opgenomen 

worden in de bronnenstrategie (zie vraag 10.). 

8. Hoe beoordeelt het college de noodzaak van het gebruik van biomassa in relatie tot het 

kunnen realiseren van een warmtenet in Zwolle? 

De duurzame bronnen die binnen Zwolle beschikbaar zijn als alternatief voor het verwarmen met 

aardgas zijn niet in die mate aanwezig dat één enkele bron de vraag kan dekken. Er zal dus een mix 

van bronnen nodig zijn. Biomassa is onderdeel van de mix en zal in ieder geval als transitiebron 

fungeren om daarmee op korte termijn haalbaar en betaalbaar de transitie naar een Zwolle zonder 

aardgas in te kunnen zetten. 

9. Welk aandeel voorziet het college dat biomassa gaat hebben in het totaal van alle 

energiebronnen in Zwolle? 

Het aandeel biomassa in het totaal van de energiebronnen in Zwolle is geheel afhankelijk van de 

kansen die de huidige en toekomstige bronnen bieden en is mede afhankelijk van innovaties. 
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10. Zijn deze voornemens en plannen gewijzigd naar aanleiding van de recente discussie over 

biomassa? 

Het Planbureau voor de Leefomgeving (PBL) en de Sociaal Economische Raad zijn bezig met het 

opzetten van een onderzoek naar biomassa. Het onderzoek heeft als doel partijen dichter bij elkaar te 

brengen in de steeds fellere discussie over de inzet van biomassa voor het produceren van duurzame 

stroom of warmte. Het college zal op het moment dat de onderzoeksresultaten beschikbaar zijn de 

huidige vastgestelde strategie hieraan toetsen en zo nodig bijstellen. Bij het opstellen van de 

bronnenstrategie zal met deze onderzoeken rekening houden worden, mits tijdig beschikbaar. 

 

 

 

Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 

 

 

 

 

de heer drs. H.J. Meijer, burgemeester 

 

 

 

 

mevrouw mr. I. Geveke, secretaris 

 

 


